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 16.9.2020ם רביעי תקיימה ביושה הגנת הסביבה ועדתפרוטוקול 

 

 16.9.2020רביעי שהתקיימה ביום  ת הגנת הסביבה ועדפרוטוקול ישיבת 

חברי הוועדה 

 משתתפים:ה

אלון, -יו"ר, שלום טרם, רוני אורן, מיכל זיו,  רון זליגמן, נירית לביא –אפרת מזרחי 

 )שפ"מ( ותפעול במנהלת אגף שירות לתוש –רת נגר רוזן, אילן גולדנברג, אוש-שירי לאור

 בראל -אלינור אלפסי  נעדרו:

 

 

 על סדר היום:

 היכרות חברי הוועדה בהרכבה החדש .1

 סקירת הנושאים שעל סדר יומה של הוועדה כולל שיקוף תמונת מצב עדכנית .2

 

 :והמלצותדיון 

 

   1סעיף מספר 

  קדם במסגרת עבודת הוועדה י ותחומי העניין שירצו להמקצועסיונם יחברי הוועדה מציגים את עצמם, נ דיון

 תודה על ההתגייסות ובהצלחה לכולנו !
 

 

  2סעיף מספר 

 אושרת נגר –סקירת הנושאים ועדכון חברי הוועדה בפעילות המועצה בתחומים השונים 
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  – אשפה ומיחזור .1 דיון

לחוד ובגבעת עדה  בבנימינהייעודים עובדי מועצה  מרדף אינסופי אחרי תחזוקת הפינות. -תחזוקת פינות המיחזור

 . וסביבתם תחזוקה של הפינותלחוד שדואגים כל יום לסדר, ניקיון ו

 לתושב ותפעול  ת שרותדיווח ישיר בעזרת תמונות למנהל

סיון יע"פ המכרז המאבק הינו מול תאגיד תמיר בנ פערים בין כמויות המיחזור לבין מספר הפינוייםקיימים 

חזות המושבות נפגעת ככל שמוסיפים  .) כתומים(  כליםלא להוסיף עוד מנגד ומר הפינויים יל את מספלהגד

ה ה הינה בעיהבעי .בנוסף בשל המדרכות הצרות במושבות הצבת כלי אצירה נוספים עלולה להוות מכשול כליםמ

  כיום יש פינוי פעם בחודש ע"י תמיר ופעם בחודש על חשבון המועצה ()  ארצית.

ינוי ע"י אמניר. נאלצים לצאת למכרז חדש שכבר עכשיו ידוע כי מספר הפינויים בחודש יוקטן בחצי.  פ – קרטונים

בלבד.  יועמ"ש המועצה  115פינויים. במכרז החדש יוקטן ל  215כמות ההקצאות נקבעת ע"י תמיר. כיום ישנם 

  ה. ולמצוא פתרון לבעיה שנוצר מעורב בניסיון לשנות את רוע הגזירה

יהווה אינדיקציה לצרכי ז' אהטונולא רק  פינויכל  ואחרי לפנישכלי האצירה יצולמו  במכרז החדש זה  היתרון

 .הפינוי

 בעיות בקרטוניות: 2כיום ישנן 

 אנשים לא מקפלים את הקרטונים לפני שהם מכניסים למיכל -1

 תמו קלקרים ואשפה ביתיאנשים זורקים גם פסולת אחרת מלבד קרטון כ -2

 סקים מקומיים מטופלים בנפרד. קרטונים של ע

 המלצה: 

 קידום קמפיין תושבים להפרדת קלקר מקרטון וקיפול הקרטונים בטרם שמים בכלוב.. 1

 הקלקר צריך להיזרק או לכתום או לפח הירוקדגש על כך ש 

טוניות בקרוש שימאישור  – להחזיק דחסניות םלדרוש מבעלי עסקים מרובי קרטוניבחוק העזר . המלצה ש2

 הציבוריות 

ה שנגרמת כתוצאה מנבירה של אנשים כל ובעייל ארצית. מפגע שנוצר מצורת המכמות פינויים נמוכה כל –זכוכית 

ת רבים המסכנים את הציבור כתוצאה מכך סביב המיכל הסגול יש שברי זכוכיושממחפשים את בקבוקי הפיקדון. 

 ומלכלכים את הסביבה.

כיום יש  -לעלות את כמות הפינויים ולהוסיף כלי אצירהאנו פועלים מול תמיר כדי  – יום 52 כיום יש פינוי פעם ב

 בלבד 13

פיזור מיכלי חסד בפינות המיחזור וליד עסקים רלוונטים למטרת אספני בקבוקי הפיקדון. )דגם המלצה: 

 היישוב אפרת( 

 ניקיון רחובות .2

יחד עם משאית ב גרניק מיםשמתפעל  יאוט כולל עובדקיימת תוכנית עבודה סדורה לעובדי ליקוט ורכב הט

קטים נקודתיים )פתיחת שנת הלימודים, ניקיון חגי תשרי(. אושרת . התוכנית נבדקת , תוך גמישות לפרויהטיאוט

 לומדת את ההספקים ושיטות העבודה. ניתן לראות את השינויים לטובה.

  –גינון  .3

את כמות הריסוסים. השאיפה היא להפחית עד כמה שניתן  המועצה מקדמת גינון בר קיימא במידת האפשר.

 נכנס לעבודה במהלך השנה עובד על מכרז. קיימת שביעות רצון מעבודתו.קבלן הגינון 

 לפני כחודש החל לעובד מפקח על עבודת הגננים.

 את עבודת הגינון מלווה דבי לרר כיועצת המועצה לגינון בר קיימא. 

כהן מגבעת עדה(  אשר עוזרות  בחשיבה ודיוק  מבנימינה ונוריתואביטל עצמון רמן תושבים )ענת ליבצוות הוקם 

 העבודה. 
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מן ן ע"י שרון פרישכוכן קיים מיפוי של שצ"פים שהו בזמנו הוכן מיפוי בעזרת רמת הנדיב לשטחים הפתוחים

  מהנדסת המועצה

פורום החשיבה בקידום להצטרף ל םיש נכונות רבה של תושבי -הגינון החשיבה בנושא הרחבת פורום המלצה: 

 ן, ענת קאופמן, ליאת בן אשררון זליגמ ם שמות שהביעו הסכמת הגינון במושבות.

 שימור עצים .4

 בוצע סקר אגרונומי מסקנותיו כבר מיושמות. –דגש על האקליפטוסים  -בבנימינה

  דגש על הפיקוסים בהרחבה שמהווים מפגע תברואתי ותשתיתי )ביוב(. -בגבעת עדה  

 תוך פעולות גיזום. לאחר התייעצות עם אנשי מקצוע, יתקיים פיילוט לשימור העצים

  חציצת אש  .5

  –האקליפטוסים בסמוך לרח' הברוש  –בבנימינה 

 המלצה: בשנה שעברה בוצע גיזום מסיבי ע"י הבעלים. יש לוודא שגם השנה יבוצע 

דה ניסתה לקדם השכרת עדר עיזים במתווה דגש על רחוב השעורים, הגפן. בשנה שעברה הווע –בגבעת עדה 

 .המסוכנת ע"י רמת הנדיב. עכשיו בדיוק העונהשקודם 

מלצה: הוועדה מבקשת לקדם במיידית חציצה ע"י שופל כדי למנוע התפשטות שריפה אם חלילה תתרחש ה

 רים בוצע נקיון לפני חודש( בשטח מתחת לשעו -ה)הער ביער הסמוך לשכונות המגורים.

  אסדת ליוויתןתובנות כתוצאה מהמאבק נגד הקמת  –אנרגיות מתחדשות  .6

 . 2020חלוקת המכסה נסגרת בסוף  לקדם פרויקטים של אנרגיה מתחדשת.החשוב לה הצורך וע 

מיפוי נכסים ציבוריים שעליהם ניתן יהיה  המועצה מקדמת בימים אלה )אושר במליאת המועצה האחרונה(

 . נשכרו שירותיו של יועץלשם כך  להקים תאים פוטווולטאים. 

. של קירויי מגרש ההוקי והתקנת מערכת סולאריתמת פרויקט דגל דלשמחתנו, עמותת ההוקי בגבעת עדה מק

הפרויקט יכלול קירוי ושדרוג המגרש כולל טריבונות, מלתחות ומגרש אימונים קטן נוסף. מתוך ההכנסות 

 ם.שני 5ות תוך החזר שדרוג המגרש צפוי להיהצפויות להתקבל, 

 .סולארית חברי הוועדה יציעו מקומות נוספים בהם ניתן ליישם פרויקטים של אנרגיה

)לינק  באתר המועצהאיכות האוויר המלצה : הועדה מבקשת להנגיש את תוצאות ניטור –אויר האיכות  .7

 .תר איגוד עריםלתוצאות איכות האוויר מתוך א

  –השתייה  איכות מיבדיקות  .8

. מידי פעם   הבריאות( ) ע"פ דרישת משרד לשבועיים ע"י קבלן ומועברות למשרד הבריאות מתבצעות אחת

 מבוצעות בדיקות נקודתיות לבקשת משרד הבריאות .

 קיימת מע' סנסורים לניטור איכות מי הנחלים. –בדיקות מי הנחלים 

  ועצהבאתר הממי השתיה ומי הנחלים המלצה : הועדה מבקשת להנגיש את תוצאות ניטור 

 

 כלבים משוטטים .9

 איגוד ערים וטרינרי ופקחי המועצה . -אמצעי אכיפהקיימים שני 

 כך האכיפה תהיה יותר יעילה 106המלצה: לעודד תושבים לפתוח קריאות תלונה במוקד 
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 עץ קמינימפגע השימוש ב .10

 אותה משפטית. ניתן לתקוף לא ישימה היות ו –תה לאסור אישורי בניה לקמיני עץ יהמלצת הוועדה הי

 מוש היה "להעדיף" שימוש באמצעי חימום חלופיים.מכאן בפרסום המועצה השי

הקמפיין עבד, הנושא עלה למודעות של משתמשים רבים אשר בחרו שלא להפעיל יותר את קמין העצים שלהם 

 היות ובנוסף לפגיעה הסביבתית, הפגיעה הינה במשפחה שפרטית שלהם.

 י המושבות שישתמשו בקמיני עץ.עדיין קיימות משפחות בשת

רגע לפני החורף הוועדה מבקשת להתחיל את הקמפיין כבר מעכשיו בטרם יתארגנו על רכישת עצים המלצה: 

 יבוצע אל מול הדובר. מחלת הקורונה מוסיפה אף היא חרדות כנגד בעיות הנשימה.לחורף הקרוב. 

 

  -סקר טבע עירוני .11

לנו מיפוי עדכני של השטחים עצה. עקרונית בזכות תוכנית המיתאר יש יצא קול קורא שהועבר לעיון ראש המו

 הפתוחים בעלי ערכי טבע ייחודיים. 

עדכן מאיתי האם ת. אפרת ת, מתנדבת לעזור במילוי הקול קוראנירית תעביר דוגמאות לסקרי טבע עירוני

 בכוונתו לגשת לקול קורא.

 חוק העזר העירוני .12

 יועמ"ש המועצה על טיוטת חוק העזר לאיכות הסביבה.  לפני כשנה, הוועדה דנה יחד עם 

 ולהעיר את הערותיהם בישיבה הבאה.חברי הוועדה הנוכחית מתבקשים לקרוא את חוק העזר 

העזר במליאת יעד הגשת המלצת הוועדה להנהלת המועצה והעומד בראשה עד אמצע אוקטובר. יעד אישור חוק 

 .2020המועצה עד סוף שנת 

 

  – נחל תנינים .13

 נירית חברה בצוות שמטרתו להחזיר עטרה ליושנה . חברי הצוות מבקשים לשמור על נחל תנינים ולטפל בנחל

 ואפילו לשמר אגן הצפה מבוקר )אקווה הידרולוגי( בצורה מושכלת ועדינה. ובגדותיו 

ל בצורה ל שיקום נזקי ההצפה ומניעת הצפות בדרך של הרחבת הנחכיום מטופל ע"י רשות הניקוז שעובדת ע

 משמעותית במעלה הנחל באזור מגידו ואלונה.

צוות נחל התנינים מעוניין בייסוד פורום אזורי שיפעל להקמת מינהלת בראייה אגנית על כל הנחל ולא רק 

 מקטעים. 

 

   5אנטנות דור  .14

סת בקשות להיתר להצבת אנטנות לפריבמועצה דה האם הוגשו מסתובב ברשתות הרבה מידע סותר. לשאלת הווע

פורום מהנדסי ערים וכן ממידע מתוך ענתה מהנדסת המועצה שטרם הוגשו בקשות וכי למיטב ידיעתה  5רשת דור 

 הרשת.מול משרד התקשורת, טרם החלה פריסת 

 רב, בדוק ונהיר.חברי הוועדה קיבלו את נייר העמדה של איגוד ערים שרון כרמל בו נמצא מידע 

 ולהציגו בישיבה הבאה. רוני אורן לוקח על עצמו לאסוף חומר

 עמדת הוועדה תגובש לאחר הדיון.

 

 

 תודה על דיון ענייני ופורה

 

 יו"ר הוועדה-רשמה: אפרת מזרחי 


